
 

 

Aan de voorziter van Provinciale Staten 

Mevrouw J. Klijnsma 
Postbus 122 
9400 AC Assen 

Assen, 23-10-2023 

Betre�: vragen m.b.t. gebruik pes�ciden en hierdoor veroorzaakt leed. 

Geachte mevrouw Klijnsma,  

De SP maakt zich zorgen over de gezondheid van de inwoners van Drenthe. Er komt steeds 
meer informa�e vrij (zie verwijzingen) over het gif dat in onze provincie gebruikt wordt. Deze 
pes�ciden veroorzaken bij mensen op de lange duur meerdere ziektes en aandoeningen. 
Door het aantasten van bepaalde organen (lever, nieren, longen), allergieën, neurotoxische 
effecten, aantasting van de immuniteit, kankerverwekkende effecten, teratogene gevolgen 
(misvorming van embryo's) en mutagenen (aantasting van het genetisch materiaal), 
gevolgen voor de vruchtbaarheid, hormonale problemen. De meeste bedrijven die 
pesticiden produceren hebben ook een farmaceutische tak. Ziektes leveren niet alleen hoge 
kosten maar zorgen vooral voor veel leed.  

De SP hee� de volgende vragen: 

Vraag 1 
Is het college op de hoogte van het achterhouden van informa�e door het College voor de 
toela�ng van gewasbeschermingsmiddelen (CTGB) in het verleden? 

Zo ja, wat is de reac�e van het college op dit feit. 

Vraag 2 
Is het college met de SP eens dat het CTGB veel aan betrouwbaarheid verliest en we meer 
naar de medici moeten luisteren op dit gebied. 

Vraag 3 
Is het college het met de SP eens dat er onvoldoende onderzoek is gepleegd naar de diverse 
gif-cocktails die de telers gebruiken? 

Vraag 4 
Hoe ziet het college de balans tussen gezondheid van haar inwoners, en het gebruik van 
meerdere bestrijdingsmiddelen? 



Vraag 5 
Ziet het college met de huidige informa�e verbieden van gebruik van deze middelen als op�e 
voor de gezondheid voor de inwoners? 

 

Vraag 6 
Hoe kan het college telers helpen om over te schakelen naar gewasbestrijding met inzet van 
de natuurlijk vijanden van de ziektes en ongedierte. 

Vraag 7 
Wat vindt het college ervan dat de bedrijven die pes�ciden produceren ook farmaceut zijn. 
Steunt het college dit businessmodel? En ziet het college het risico van deze combina�e, die 
de mensen eerst ziek maakt om er vervolgens vanuit de farmaceu�sche tak geld aan te 
verdienen? 

 

Namens de SP, 

Greetje Dikkers. 

 

 


